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Uf! Roj mravenců vyděsil obyvatele Varnsdorfu
Vypadalo to, že hoří opravená vyhlídka Hrádek

Varnsdorf    Zvuk hasičských 
sirén většinou nevěstí nic dob-
rého. Pronikavý zvuk se linul uli-
cemi města ve čtvrtek 29. srpna 
odpoledne. Několik hasičských 
jednotek spěchalo na Hrádek, 
lidé hlásili možná požár věže ne-
dávno opravené vyhlídky. Vše 
bylo nakonec jinak.

Dobrovolní i profesionální ha-
siči z Varnsdorfu i hasiči z Rum-
burku spěchali k požáru na Hrá-
dek, který jen nedávno prošel 

velmi nákladnou rekonstrukcí za 
více než čtyřicet milionů korun  
a 15. září se po čtyřech letech ote-
vře veřejnosti. Černý oblak nad 
věží městské dominanty byl vi-
dět z velké části města a evokoval 
dým. „První telefonát jsme přijali 
od lidí z pivovaru, následně volali 
další a další včetně Němců. Ozná-
mení bylo přijato asi od dvaceti 
volajících,“ uvedl místostarosta 
města a velitel dobrovolných ha-
sičů Jiří Sucharda.

Rozzuzlení ale bylo pro všechny 
překvapivé. Jak se po příjezdu ha-
sičů na místo ukázalo, ve skuteč-
nosti lidé viděli velký roj mraven-
ců, který z dálky připomínal černý 
kouř. Hasiči se tak mohli vrátit zpět 
na základny. Po zjištění skutečnos-
ti se mnohým lidem ulevilo.

Podobnou událost přitom ne-
zažil Hrádek poprvé. Téměř přes-
ně před dvanácti lety, 20. srpna 
2012, se nad vyhlídkovou restau-
rací také objevil roj mravenců,  

a i tehdy lidé zalarmovali hasi-
če. „Děkujeme těm, kteří zavolali 
nám, případně na linku 150, že 
nejsou lhostejní a možný požár 
okamžitě hlásili,“ dodal po letoš-
ním rojení mravenců se znatelnou 
úlevou v hlase Jiří Sucharda.

Pro objekt, v němž razantní 
modernizací prošel i gastro pro-
voz, hledá město provozovatele. 
V současné chvíli se vyhodnocují 
výsledky výběrového řízení.

                                                 Tomáš Secký

Roj mravenců vyděsil obyvatele Varnsdorfu. O požár naštěstí nešlo; foto Tomáš Secký
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Varnsdorfem se linul zvuk požárního poplachu, 
v rozmezí několika hodin hořely túje i hromada dřeva

Varnsdorf      Rušnou noc na 
neděli 25. srpna mají za sebou 
místní hasiči. Na vině jsou dva 
požáry v krátkém sledu.

První požár byl ohlášen před 
desátou hodinou večer z ulice 
Karlova, kde začal hořet živý plot 
tújí v jedné ze zahrad. Na místo 
vyjely tři jednotky – varnsdorf-
ská profesionální i dobrovolná 
a kolegové z Rumburku. Jedním 
vodním proudem dostali hasiči 
z první cisterny požár pod kont-
rolu, následně dorazili i policisté 
a strážníci.

O půlnoci byl vyhlášen další 
požární poplach, tentokrát kvůli 
vysokým plamenům v zahrádkář-
ské kolonii v ulici Na Pastvinách. 
Po příjezdu na místo bylo zjiště-
no, že hoří hromada dřeva (zřej-
mě pražců). Hasiči ji rychle uhasili 
a jeli zpátky na stanici. Zasaho-
valy čtyři cisterny – profesionální 
i dobrovolné.

Tvrdý spánek
Z jednoho z domů v ulici Žitav-

ská bylo v sobotu 13. července 
po poledni oznámeno, že osoba 
uvnitř neotvírá. Profesionální 
jednotka byla mimo město, proto 

byl poplach vyhlášen i jednotce 
dobrovolné.

Ta dorazila společně s městský-
mi policisty na místo jako první. 
Hasiči po vstupu do bytu nalezli 
osobu, která jen tvrdě spala a na 
bušení do dveří nereagovala.

Vypalování kabelů spusti lo 
poplach

Podezřelého černého kou-
ře „nad slévárnou“ si ve středu 
10. července všiml někdo z dál-
ky a z jeho úhlu to vypadalo jako 
kouř vycházející z panelového 
domu. Situaci operační důstojník 
podcenit nemohl, proto „zahlásil“ 
poplach čtyřem jednotkám. Do-
razit měli kolegové z Rumburku 
a Dolního Podluží.

Jako první místo události  na-
lezla Městská policie Varnsdorf, 
a za� mco profesionální hasiči 
ověřovali místo ve městě trošku 
vzdálenější, dobrovolná jednot-
ka vyjela rovnou ke slévárně. Na 
místě bylo zjištěno vypalování ka-
belů na prostranství za domem, 
bylo zlikvidováno. Na místo dora-
zili i státní policisté.

Neohlášené pálení
V úterý 9. července po obědě 

vyjeli profesionální i dobrovolní 
hasiči do ulice Karlova, odkud byl 
nahlášen požár již dříve vyhoře-
lého domu. Naštěs�  se jednalo 
jen o nenahlášené pálení vedle 
objektu.

Dobrovolní hasiči předávali 
zkušenosti 

Ve sváteční den v pátek 5. čer-
vence se dva členové dobrovol-
né jednotky z Varnsdorfu vydali 
za kolegy do Brtníků. Cílem bylo 
předat důležité znalosti  v rámci 
školení zaměřeného na D-pro-
gram a lesní požáry. Program ško-
lení zahrnoval teoreti ckou část, 
prakti cké ukázky vybavení (hasicí 
hřeby, proudnice, transportní po-
můcky), diskuzi o probíraných té-
matech a sdílení užitečných ti pů 
a triků pro hašení lesních požárů. 
Školení přispívá k lepší připrave-
nosti  hasičů na náročné situace 
v terénu.

Narazil do několika zaparko-
vaných vozidel

Profesionální jednotka vyjíždě-
la v pátek 5. července odpoledne 
do Pražské ulice, kde došlo k ná-
razu osobního vozidla do několika 
dalších automobilů na parkovišti  

podél hlavní komunikace. Hasiči 
provedli proti požární opatření 
a zasypali uniklé provozní kapali-
ny.

Spálená snídaně spusti la po-
plach

Ve čtvrtek 4. července vyjíž-
děla profesionální i dobrovolná 
jednotka do ulice 5. května, kde 
mělo v hotelu vedle čerpací sta-
nice dojít k požáru. Na místo se 
dostavili i strážníci městské poli-
cie. Na místě však bylo zjištěno, 
že došlo k zahoření pánvičky při 
přípravě snídaně pro hotelové 
hosty. Jednotky se tak vráti ly zpět 
na základnu.

Vozidlo skončilo na střeše
Brzy ráno ve středu 3. července 

vyjížděla profesionální jednotka 
z Varnsdorfu společně s dobro-
volnými hasiči z Horního Podluží 
„pod Šébr“, kde skončil osobní 
automobil na střeše v jednom 
jízdním pruhu.

Hasiči zajisti li místo nehody, 
po policejním vyšetřování byl na 
místo povolán Unimog, aby vo-
zidlo dostal zpět na kola a mimo 
vozovku.

                                             Hasiči Varnsdorf

Varnsdorfem se linul zvuk požárního poplachu, hasiči během chvíle hasili dva požáry; foto miw.cz
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Geoportál nově nabízí mapu ochrany přírody
Varnsdorf     Na Geoportálu 

města (varnsdorf.k5mapserver.
cz) jsme připravili temati ckou 
mapu Ochrana přírody. Na-
jdete v ní všechna vyhlášená 
chráněná území, památné stro-
my či registrované významné 
krajinné prvky ve správní 

oblasti  města Varnsdorf. 
Po rozkliknu�  pak získáte po-

drobnou informaci o každém 
objektu včetně odkazu na pří-
slušné ustanovení zákona. V po-
známce je uvedeno, na koho se 
obráti t, pokud byste potřebo-
vali do zvoleného objektu zasá-

hnout (například stavbou).
V menu u pravého okraje ob-

razovky lze nastavit, které druhy 
objektů budou zobrazeny (tře�  
ikona shora). Můžete si tak zob-
razit i velkoplošná chráněná úze-
mí (CHKO a národní parky) nebo 
území Natury 2000 (Ptačí oblasti  

Svodka: Vybíráme z činnosti Městské policie Varnsdorf

Policie eviduje další podvod s falešnými investicemi

Choval se vulgárně
V jeden jinak poklidný páteč-

ní podvečer přijal dozorčí služby 
oznámení, že před jedním z míst-
ních hotelů je muž, který svým 
jednáním odhání potencionální 
zákazníky a ruší stávající hosty. 
Po příjezdu na místo byla zajiště-
na osoba, která se chovala znač-
ně hlučně, vulgárně a způsobila 
menší škodu na majetku hotelu. 
Hlídka osobu požádala o proká-
zání totožnosti , na což osoba 
reagovala agresivně a odmítala 
jakoukoliv spolupráci, začala klást 
odpor a pokusila se hlídce utéct. 
Za pomoci hmatů, chvatů a pout 
se hlídce podařilo osobu před-
vést k prokázání totožnosti  a celé 
jednání bylo posléze zpracováno 
a předáno příslušnému orgánu k 
dořešení. 

Pátrání po dívce
V odpoledních hodinách byla 

přijatá žádost z obvodního oddě-
lení Policie ČR týkající se pátrání 
po dívce, která na � sňovou linku 
oznámila, že má v ruce sklo a hod-
lá si ublížit. Pohybovat se měla 
po středu města. Dozorčí služba 
městské policie okamžitě vysla-
la hlídku k pátrání po ohrožené 

osobě. Mezi� m se Policii ČR ozval 
otec dívky, že je v pořádku a šlo o 
špatný vti p z její strany.

Uvízlá labuť
Neobvyklý případ za sebou mají 

strážníci městské policie, kteří při-
jali oznámení, že v jedné z míst-
ních fi rem uvízla labuť. Jelikož se 
nejedná o častý případ, který by 
strážníci běžně řešili, obráti li se na 

ornitologickou stanici v Litoměři-
cích. Po konzultaci s odborníkem 
bylo doporučeno nechat labuti  
prostor ke vzletu s � m, že se pra-
covník stanice dostaví na místo 
a situaci vyřeší.

Žádal kamerový záznam
Město Varnsdorf disponuje 

městským kamerovým systé-
mem, který umožňuje monitoro-
vání důležitých lokací města. Na 
stanici se dostavil řidič motocyklu, 
který měl dopravní nehodu, jenž 
dle jeho slov nezavinil a chtěl by 
vidět kamerový záznam. Město, 
potažmo městská policie, může 
však záznam poskytnout pouze 
oprávněným organům – například 
Policii ČR. Nelze v žádném případ-
ně předávat záznamy z kamer 
soukromým osobám.

                         Městská policie Varnsdorf

Ilustrační foto; foto miw.cz

a evropsky významné lokality). 
Kromě zájemců o ochranu pří-
rody ocení pohled do této mapy 
také projektanti , kteří si potřebují 
ověřit, zda jimi projektovaný zá-
měr není v kolizi s ochranou pří-
rody. 

                         Odbor životního prostředí

Děčínsko      Další podvod s fa-
lešnými investi cemi do různých 
komodit, akcií, měn a krypto-
měn a další podvedený člověk. 
Tak se dá shrnout případ, kte-
rým se zabývají rumburští  krimi-
nalisté, kteří přijali oznámení od 
jednašedesáti letého muže, jenž 
přišel o 850 ti síc korun.

Internetoví podvodníci a jejich 
vymyšlené a velmi dobře promyš-
lené legendy o zhodnocení peněz 
jsou stále propracovanější a jejich 
důvěryhodné vystupování pak 
může kohokoli zlákat k investi ci, 
zejména v dnešní době, kdy už 
je na různých internetových plat-
formách hojně využívána umělá 
inteligence. Velmi negati vní osob-
ní zkušenost má nyní bohužel 

i 61letý muž z Děčínska, který po-
znal na vlastní kůži takovou mani-
pulaci ze strany podvodníka.

Začátkem května muž na inter-
netu narazil na článek, který na-
bízel investi ce do akcií, komodit, 
měn a investi ce pomocí krypto-
měn, to vše s vysokým zhodno-
cením peněz. Článek obsahoval 
i registrační formulář, který muž 
vyplnil. Netrvalo dlouho a kon-
taktoval jej neznámý muž, který 
jej telefonickými hovory, e-mai-
lovými zprávami či zprávami přes 
WhatsApp přesvědčil k otevření 
obchodního účtu na internetové 
pla� ormě, která využívá umělou 
inteligenci a instruoval ho k pro-
vádění vkladů, sjednání a úhradě 
pojistného a též v případě výběrů 

výnosů k úhradě poplatků za smě-
nu a daně z výnosu. Poškozený 
muž tak během tří měsíců přišel 
o 850 ti síc korun.  Investi ce ani 
vrácení peněz se nedočkal, a pro-
to vše nahlásil policii.

Rumburš�  kriminalisté ve věci 
zahájili úkony trestního řízení 
pro trestný čin podvod. Pachateli 
v případě dopadení a prokázání 
viny u soudu hrozí trest odně�  
svobody až na 5 let.

Opětovně apelujeme na obča-
ny: Obezřetnosti  není nikdy dost, 
o to více to pla�  v kyberprostoru. 
Nikdy nevíme, kdo se skutečně 
nachází na druhé straně počítače. 
Vždy dostatečně prověřte, zda na-
kupujete, obchodujete nebo pro-
vádíte transakce u ověřených fi -

rem, na skutečných internetových 
burzách či jednáte se skutečnými 
zástupci bankovních insti tucí. Pro 
ověření získaných informací je 
vhodné vyhledat si na interne-
tu veškeré dostupné informace, 
které se týkají investi c. Důvěřuj, 
ale prověřuj! Tím, že si informace 
ověříte, zamezíte tak případnému 
riziku, že uvíznete v síti  pachatelů, 
kteří se � mto způsobem nezákon-
ně obohacují na neznalých inves-
torech.

Pokud budete mít jakékoliv po-
chybnosti  při realizaci takového 
obchodování, nic neinvestujte 
a neváhejte se obráti t o pomoc na 
linku 158 nebo na nejbližší služeb-
nu Policie České republiky.

                                por. Bc. Eliška Kubíčková
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SEZNAM VOLEBNÍCH 
MÍSTNOSTÍ

VOLBY 2024: Volit budeme do zastupitelstva kraje

Dům dětí a mládeže Varnsdorf po nabitém létě nezahálí

Po prázdninové pauze se vrací jóga pro onkologicky nemocné

Varnsdorf     Letos posedmé 
rozhodnou voliči o tom, kdo 
bude řídit jejich kraj. Volby do 
zastupitelstev krajů jsou doslo-
va za rohem. 

Volební místnosti  se voli-

čům otevřou v pátek 20. září od 
14:00 do 22:00 hodin a v sobotu 
21. září od 08:00 do 14:00 hodin. 
Kdo může volit? Občan České 
republiky, který alespoň druhý 
den voleb dosáhl věku nejméně 

18 let. Musí mít trvalé bydliště 
v obci, která spadá do územního 
obvodu daného kraje. Občané 
pobývající v zahraničí volit nemo-
hou.

Při hlasování prokáže volič svou 
totožnost platným občanským 
průkazem. Pomocí eDokladu, 
tedy tzv. občanky v mobilu, se 
bude možné volební okrskové ko-
misi prokazovat až od roku 2025. 
Hlasovací lístky by měli všichni 
obdržet před konáním voleb do 
svých stránek, dostupné budou 
i ve volební místnosti .

Více informací k volbám na-
leznete na webových stránkách 
města www.varnsdorf.cz/cz/
urad/volby.                       Tomáš Secký

Přehled místních kandidátů do 
zastupitelstva kraje

4 | ČSSD – ČISTÝ KRAJ
Ing. Bc. Petr Jakubec, MBA; Mgr. 
Bc. Romana Doležalová; Hana Ja-
kubcová

7 | SPD, Trikolora a PRO
Dana Fábryová; Pavel Draský; 
Pavel Beránek

15 | Demokrati cká strana 
zelených – ZA PRÁVA ZVÍŘAT
Sabina Kovandová

16 | PŘÍSAHA občanské hnutí 
Ing. Jaromír Josef; Milada Černá

21 | Česká pirátská strana
Bc. Zdeněk Štěpánek

26 | HLAS Regionů
ThMgr. Roland Solloch

39 | ANO 2011
Marian Čapek; Tomáš Klimeš

44 | STAROSTOVÉ PRO ÚSTECKÝ 
KRAJ
Jan Šimek

85 | Občanská demokrati cká 
strana
Jiří Sucharda; Ing. Michal Burda

Volební místnost 1
Městský úřad Varnsdorf,
nám. E. Beneše 470

Volební místnost 2
Interakti vní základní škola,
Karlova 1700

Volební místnost 3
Klub Střelnice,
B. Němcové 476

Volební místnost 4
Základní škola Východní,
Východní 1602

Volební místnost 5
Městské divadlo Varnsdorf,
Partyzánů 1442

Volební místnost 6
ZŠ a MŠ Brati slavská,
Brati slavská 994

Volební místnost 7
Ordinace prakti ckého lékaře - 
MUDr. Josef Kořínek,
Karlova 714

Volební místnost 8
VOŠ a SPŠ a SOŠS a CR Varnsdorf,
Kostelní 723

Volební místnost 9
Firma ReTOS, s.r.o.,
Žitavská 913

Volební místnost 10
MŠ Pražská,
Pražská 2812

Volební místnost 11
Základní škola Edisonova,
Edisonova 2821

Volební místnost 12
MIC Varnsdorf,
Otáhalova 1260

Volební místnost 13
Firma SILNICE a MOSTY a.s.,
Studánka 283

Varnsdorf     Jako každé letní 
prázdniny byla táborová na-
bídka od Domu dětí  a mládeže 
Varnsdorf bohatá. Proběhlo cel-
kem deset příměstských táborů 
a také pátý ročník pobytového 
tábora MASH, který byl inspiro-
vaný známou vojenskou chirur-
gickou nemocnicí.

Pro děti  byly připraveny tá-
borové temati cké programy, ve 
kterých nechyběla zábava, různé 
druhy sportů, hry, tvoření, vaře-
ní, aromaterapie, pobyt v přírodě 
a hlavně nové zážitky a přátelství. 
Celkem se všech akti vit zúčastni-
lo 172 dě� , o které se staralo 24 
dospělých. 

V současné době běží nábor 
do zájmových kroužků, kterých 

je letos v nabídce více jak čtyři-
cet. „Kromě oblíbených tradičních 
kroužků letos otevíráme i čtyři 
novinky. V hudebním oboru vedle 
hry na klavír, fl étnu a kytaru na-
bízíme velmi zajímavé a atrakti vní 
nástroje, a to klarinet a saxofon. 
Pro malé i větší zpěváky pak ote-
víráme výuku sólového zpěvu. 
Rukodělné a kreati vní krouž-
ky rozšiřujeme o výrobu šperků 
a doplňků, kde si na své při-
jdou především dívky se zájmem 
o přesné a detailní tvoření,“ řekla 
ředitelka DDM Varnsdorf Marcela 
Louková. 

„Doporučujeme odevzdání při-
hlášky neodkládat, protože jsou 
kapacity kroužků omezené a ně-
které jsou v současné době již té-

měř naplněné,“ dodala. 
V pátek 6. září se konaly již tra-

diční narozeniny maskota Hildy 
k zahájení nového školního roku. 
Program byl připraven od 14 do 
17 hodin v parku před budovou 
DDM a knihovny. Na děti  čekaly 
atrakce, mobilní horolezecká stě-
na, skákací hrad, Balónkový Ba-
ron, cvičení papoušci, výtvarné 
dílny, tanec a mnoho dalšího. Akcí 
provázel Miloš Kostlán.

Na konci září se můžete se svý-
mi dětmi ještě těšit na Pohádkový 
les, který se bude konat v sobotu 
21. září od 9.00 do 13.00 hodin 
v areálu a přilehlém okolí rybní-
ku Mašíňák. Na stanoviš� ch se 
na účastníky bude těšit mnoho 
postav z pohádkové říše, u kte-

rých budou plnit zapeklité úkoly. 
Odměny pro úspěšné absolven-
ty celé trasy připravil Dům dě�  
a mládeže Varnsdorf. Start a cíl 
bude v areálu rybníku v blízkosti  
pódia, chybět nebude ani dopro-
vodný program v cíli a občerst-
vení. U rybníka to ale nebude žít 
jen pohádkami. Stejně jako v mi-
nulých letech i letos bude na sou-
sední louce zároveň probíhat sou-
těž mladých dobrovolných hasičů, 
takže opravdu je na co se těšit.

Podrobné informace o akcích 
a jednotlivých zájmových činnos-
tech naleznete na webu ddm.
varnsdorf.cz a na facebookových 
stránkách Dům dě�  a mládeže 
Varnsdorf.

                                           Barbora Hájková

Varnsdorf     O lekcích jógy pro 
onkologicky nemocné už jsme 
vás čas od času v Hlasu severu in-

formovali. Nyní se po prázdnino-
vé pauze znovu začíná cvičit. 

Máte ve svém okolí onkologické-

ho pacienta, který by měl zájem o 
cvičení, ale netroufne si na běžnou 
lekci? Nebo jste sami onkologic-

kým pacientem? Můžete využít 
nabídky lekcí jógy pro onkologicky 
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Po prázdninové pauze se vrací jóga pro onkologicky nemocné

Školáci znovu usedli do lavic, školy přivítaly 173 prvňáčků

MŠ Poštovní: Prázdninový neklid ve Slovíčku

Stavební sezóna je v plném proudu, Varnsdorf se pustil
do oprav chodníků. Do investic jdou miliony korun

(dokončení ze str. 4)

Varnsdorf  Stavební sezóna 
běží na plné obrátky, a to zna-
mená jediné. Ve městě je na růz-
ných místech čilý ruch. Varnsdorf 
se pusti l do opravy několika 
chodníků.

Ve Varnsdorfu je zhruba sedm 
kilometrů chodníků, do nichž 
město každoročně investuje mili-
ony korun. Letošní rok není výjim-
kou a v současné chvíli se pracu-
je na několika místech ve městě. 
Rekonstrukcí prošel například 

chodník v křižovatce ulic Karlova 
x Československých letců. Dožilý 
asfaltový povrch nahradila zámko-
vá dlažba.

Rekonstrukcí prošel také úsek 
chodníku podél panelového domu 
u dětského dopravního hřiště 
v Západní ulici. Betonové dlaždice 
nahradily nové obrubníky a zám-
ková dlažba. Opravený chodník 
tak navazuje na již hotovou část, 
která vede k tenisovým kurtům.

Pracovat se začalo také v Lesní 

ulici, kde v minulém roce probí-
hala unifi kace vysokého napě�  
a byla potřeba udělat celý nový 
povrch.  „Zároveň v části  Západní 
ulice probíhá oprava plynovodu, 
čehož chceme využít a v daném 
úseku, který je nyní pro dopravu 
uzavřen, opravíme jak chodník, 
tak rovnou veřejné osvětlení,“ do-
plnil místostarosta Jiří Sucharda.

Stavební práce běží i na dalších 
místech ve městě. V Karlově ulici 
už probíhá rekonstrukce a rozší-

ření parkoviště, které mělo nedo-
statečnou kapacitu. V projektu se 
počítá i s vybudováním chodníku 
směrem k panelovým domům, 
chybět nebude ani vysazení nové 
zeleně v podobě stromů a keřů. 
Nový asfaltový povrch dostala 
v uplynulých dnech ulice Hrad-
ní vedoucí na vyhlídku Hrádek či 
komunikace v ulicích Chmelařská 
a Železná, kde probíhala oprava 
vodovodu a kanalizace.

                                                Tomáš Secký

nemocné, které probíhají v tělo-
cvičně bazénu Varnsdorf ve čtvr-
tek od 9:30 hodin pod vedením 
Kateřiny Hrazdirové. „Lekce jógy 
pro onkologicky nemocné jsou fy-
zicky nenáročné, jde o  kombinaci 

jemného fyzického cvičení, decho-
vého cvičení a vizualizace.  Lekce 
jsou uzpůsobené individuálním 
potřebám klientů, klienti  na ně do-
cházejí tak dlouho, dokud nezíska-
jí sílu jít na „normální“ lekci nebo 
provádět jiné fyzické akti vity. Lekce 

jsou zdarma a v současné době 
jsou hrazeny z fi nančního příspěv-
ku Teplárny Varnsdorf, a.s.,“ dodá-
vá Hrazdirová.

Pokud se pro cvičení rozhodne-
te, je třeba se předem přihlásit na 
uvedených kontaktech. Pak už sta-

čí vzít si pohodlné oblečení, pod-
ložku na cvičení a dorazit do varns-
dorfského bazénu. Více informací 
na webových stránkách www.ka-
terinahrazdirova.cz, emailu info@
katerinahrazdirova.cz či na telefo-
nu 605 541 023.          Barbora Hájková

Varnsdorf    Po letních dvou-
měsíčních prázdninách se do 
škol znovu vráti l život. Od časné-
ho rána procházely ulicemi děti  
s aktovkami na zádech, aby 
v osm hodin nezmeškaly první 
zvonění.

Pondělí 2. září bylo velkým 

dnem především pro nastupující 
prvňáčky, kteří vstupují do nové 
etapy života. Těch do lavic před-
běžně usedlo 173, což je o čtr-
náct více než loni.

Letos se v pěti  základních ško-
lách otevřelo celkem osm prvních 
tříd. Dvě první třídy byly otevře-

ny v ZŠ Edisonova (52 žáků), ZŠ 
Náměs�  (38 žáků) a IZŠ Karlova 
(36 žáků), ostatní školy otevřely 
po jedné třídě – ZŠ Východní (28 
žáků), ZŠ Brati slavská (19 žáků). 
Do dvou přípravných tříd v Inter-
akti vní ZŠ Karlova nastoupilo dě�  
dvacet. 

Prvňáčky, jenž byli plni oče-
kávání z prvního školního dne, 
přišlo do škol osobně přivítat ve-
dení radnice a někteří zastupitelé 
města – Jan Šimek, Jiří Sucharda, 
Jan Šišulák, Pavel Kolár a Roland 
Solloch.

                                                      Tomáš secký

Varnsdorf     Ani o prázdninách 
nebývá ve školách úplný klid. 
Letošní prázdniny se v mateřské 
škole Slovíčko v Poštovní ulici 
nesly v duchu oprav. Po zářijové 
havárii z loňského roku bylo po-
třeba opravit škody napáchané 
vodou a jako bonus dovybavit 
kuchyň. 

Stěžejní práce se odehrávaly 
v přístupových prostorách školy. 
Bylo položeno nové lino v celém 
suterénu – šatny, chodba a scho-
diště do patra. Velkou změnu 

doznalo schodiště, kde voda po-
ničila dřevěné obložení stěny. Po 
odkry�  zkroucených desek bylo 
zjištěno, že původně byl obklad 
mnohem nižší a ne až ke stropu. 
„Přiklonili jsme se proto ke starší 
verzi a prostor schodiště se tak 
výrazně prosvětlil. Další obložení 
truhláři vyčisti li a tí m i zesvětlili, 
přilepili odstávající dýhu a vsadi-
li chybějící kousky dřeva a dýhy,“ 
dodala ředitelka mateřské školy 
Radka Malá.

V umývárně byl stržen starý 

sádrokartonový podhled a nahra-
zen novým, znovu očištěné zdi 
a vymalováno. Stejně tak v kuchy-
ni a suterénní chodbě. V kuchyni 
byl instalován konvektomat. „Ješ-
tě nás čeká dovybavení skříněk na 
míru, ale to už zvládneme během 
září,“ upřesnila Malá. Svůj díl prá-
ce odvedli i zedníci při odstranění 
omítek a připevnění odlepených 
dlaždic.

„Celkem se zde vystřídalo de-
vět fi rem a někdy tu byl velký 
šrumec. Na celkem malé ploše se 

pohybovalo 5 až 12 řemeslníků 
ve stejném čase. Aby vše klaplo 
a práce se sti hly relati vně včas, 
bylo zapotřebí velké tolerance 
všech zúčastněných. Chtěla bych 
tedy za celý náš kolekti v velmi 
poděkovat všem řemeslníkům za 
odvedenou práci a za dobrou vůli 
vše zvládnout. Zvláště pak všem 
z truhlářství Tomáše Knazoviče, 
podlahářství Petra Plánka a ma-
lířství Jaromíra Ivana,“ řekla na 
závěr ředitelka.

                                                            MŠ Poštovní
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Legenda varnsdorfských diskoték Ivan Chlupáč: První 
světelnou a zvukovou aparaturu jsem si musel vyrobit sám

Varnsdorf      První diskotéku 
si prožil na podiu v roce 1974 ve 
svých osmnácti  letech. Naposle-
dy hrál pravidelně na diskotéce 
Bílý Kámen v roce 2015.

Pojďme společně s legendou 
varnsdorfských diskoték Ivanem
Chlupáčem nahlédnout nejen do 
jejich začátků, ale do světa diskžo-
kejů vůbec.

Ivane, věděl si, že budeš disk-
žokej nebo je to dílo náhody?

Poprvé jsem se na podium do-
stal v roce 1974 ve Velveta klubu, 
kam mě pozval tehdejší diskžokej 
Pavel Černocký. Když jsem viděl 
stovky spokojených lidí, tak mi 
bylo jasné, že tohle mě bude ba-
vit. Bavit rozdávat radost.

Ve kterém roce jsi odehrál 
svou první diskotéku? Kde to 
bylo a jak to vypadalo?

Hudební skupina, která měla 
účinkovat v Babeta baru nemoh-
la a já jsem byl požádán, abych je 
nahradil svou produkcí. To bylo asi 
v roce 1978 v den požáru Velvety. 
Měl jsem jen stůl, dva páskové 
magnetofony, světla skoro žádná 
a k tomu všemu obrovskou trému 
(směje se).

Pak přišly přehrávky. Co zna-
menaly?

Byly to zkoušky uvaděčů disko-
ték z prakti cké a teoreti cké části . 
To mělo na starost Krajské kul-
turní středisko (KKS). Na základě 
těchto přehrávek jsem mohl vyko-
návat činnost uvaděče diskoték. 
V prakti cké části  jsem před poro-
tou předváděl své schopnosti  vy-
stupovat na veřejnosti  a reagovat 
na nečekané situace (rvačka, ná-
vštěva celebrity a další). V teore-
ti cké části  jsem musel zvládnout 
odpovědět na otázky z hudební 
teorie, a hlavně nejrůznějších po-
liti ckých témat.

Takže KKS byl vlastně tvůj za-
městnavatel?

Ano, kromě toho ještě TOS 
Varnsdorf. KKS byl můj zřizova-
tel a určoval, kde a kdy budu 
v měsíci vystupovat po celém se-
veročeském kraji. To znamená, 
že jsem třeba hrál v Chomutově, 
kam jsem si musel přivézt kom-

pletně celou zvukovou a světel-
nou aparaturu. Druhý den jsem 
byl zase na opačné straně v Harra-
chově.

Jaká se používala světla? Ku-
poval jsi je klasicky v obchodech 
tak, jako dnes my?

V té době se nedalo koupit vů-
bec nic a co si člověk nevyrobil, 
tak neměl. První světelnou a zvu-
kovou aparaturu jsem si musel 
vyrobit za pomoci přátel zcela 
sám. Třeba ke světelným hadům 
jsem po diskotékách vozil velké 
transformátory. Agentura, pod 
kterou jsem hrál, měla stanovené 
technické podmínky a ty musel ka-
ždý pořadatel dodržovat. Jednou 
z těchto podmínek byla dostateč-
ně silná elektrická přípojka na po-
diu (3x16A).

Co se hudby týče, musel jsi být 
vždy o krok vpřed. Jak se hudba 

v normalizační době dala se-
hnat?

Každý ji sháněl dle svých mož-
ností . Nejlepší byli řidiči kamionů 
a „šífáci“ z ČESPLO Děčín, kteří 
jezdili nebo se plavili na „západ“. 
Ti dokázali hodně sehnat. Dalším 
zdrojem byli kamarádi – montéři 
z OTS TOS Varnsdorf (směje se).

Slyšel jsem, že byl repertoár 
každého diskžokeje kontrolo-
ván?

Všichni jsme měli od KKS schvá-
lený repertoárový list, který ob-
sahoval všechny skladby, které 
jsem hrál. Poměr písní byl deset 
procent ze „západu“ a devadesát 
procent z východního bloku včet-
ně československých hitů. Jezdily 
tudíž namátkové kontroly, které 
navíc sledovaly, v jakém oblečení 
se pohybujeme na podiích. Nepo-
volené byly například rifl e, znač-

kové oblečení a trika s poti skem.
Jakou nejvýraznější změnu jsi 

z tvého pohledu zaznamenal po 
roce 1989?

Velkou změnu jsem zaznamenal 
až ke konci 90.let. V 80. letech, 
a ještě i po roce 1989 byli lidi 
opravdu vděční, že mohou přijít 
na „dýzu“. Dnes to spíše vypadá, 
že by měl být DJ vděčný za lidi na 
parketu.

Proč si myslíš, že dnes lidé tak 
rádi vzpomínají na Babetu, Koli-
bu a Kinokavárnu, kde jsi provo-
zoval diskotéky?

No, je to právě o té době. Hudba 
byla lidem vzácnější a rozhodně 
nebyla tak dosažitelná jako dnes. 
Lidi měli větší potřebu se setkávat. 
Všechny tři zmíněné podniky měly 
z mého pohledu velmi přátelskou 
až rodinnou atmosféru. Dnešní 
doba plná nových technologií a 
internetu toti ž nenutí  lidi se potká-
vat. Je jasné, že doba jde vpřed.

Dnešní mladí DJs už velmi zříd-
ka používají mikrofon ke kontak-
tu s lidmi. Myslíš, že se to dalo 
čekat a myslíš, že je to již nevrat-
né? 

Dnešní diskotéky jsou úplně jiné 
než před čtyřiceti  lety. Kdysi byla 
velmi obvyklá a žádaná komuni-
kace i spolupráce s publikem, což 
dnes už není tolik vyžadováno. 
Dokonce to bylo jedno velké kri-
térium přehrávek, jak umím na-
vázat kontakt s publikem. Oproti  
dnešní době se od nás minimálně 
očekávalo, že před písní řekneme 
pár slov o skladbě, interpretovi 
a skladbu uvedeme.               

Perličky z natáčení fi lmu „Čeká-
ní na Patrika“. Jak to vlastně bylo 
s hitem „Radio GaGa“ od Queen? 
Kolik diskoték bylo ve Varnsdorfu 
a kdo na nich hrál? Jak moc pro-
mlouvala politi ka do „prozápadní 
kultury“, tedy do diskoték a � m 
byla v hledáčku STB? A čím byl 
některý DJ lepší a druhý horší? Jak 
ovlivňovali diskžokejové českoslo-
venskou pop-music? To se dozví-
te v jednom z příš� ch čísel Hlasu 
severu.

                                               Miloš Kostlán

Legenda varnsdorfských diskoték Ivan Chlupáč; foto archiv Ivana Chlupáče
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Festival Mandava Jazz: Čeká nás řeka plná not
Varnsdorf    Konečně je tady 

letošní Mandava Jazz, přeshra-
niční festi val, na kterém si od 
27. září do 6. prosince užijeme 
24 koncertů na 18 místech! 

Přijedou muzikanti  z 11 zemí 
a jejich žánrové zaměření bude 
tak široké, že jen vypsat všechny 
druhy muziky, kterou přivezou, 
by vydalo na samostatný článek. 
Prostě – od blues přes soul, R&B, 
rock, klasiku, dixieland, swing, 
world, klezmer, folk a pop až ně-
kam k alternati vě a všemožným 
fúzím. Hlavní hvězdy? Všichni, 
do jedné a do jednoho. Ne, váž-
ně, dramaturgie pečlivě vybírá 
špičkové muzikanty a soubory, 
aby škála byla co nejpestřejší – 
a vždycky šlo o vysokou kvalitu.

Dvě jména je ale přece jen vel-
mi důležité zmínit. Ambasadory 
letošního ročníku Mandava Jazzu 
se toti ž stali dva muzikanti , kte-
ří jsou ve svých zemích jistotou 
a zárukou té nejvyšší ligy. Na sas-
ké straně je to Uschi Brüning, na 
straně české Dan Bárta. Ten do 
programové brožury festi valu na-
psal:

“Cokoliv přeshraničního, co 
spojuje, co zdůrazňuje, že hranice 
nemusí být a ani nebývá ostrá a 
nepropustná, co naznačuje, že 
otevřenost pořád patří do hry, 
udělá dnes zvídavým a smířlivým 
lidem radost. Hudba byla taková 
vždycky, už z podstaty, je to je-
den z univerzálních jazyků. Takže 
nastražte uši. Festi valu Manda-
va Jazz 2024 přeju hodně štěstí  
a hodně naslouchajících diváků. 
Váš Dan Bárta.”

Program pohodlně najdete 
buď ve zmíněné brožuře, anebo 
na webu www.mandavajazz.cz. 
To bychom vás ale hodně odbyli. 
Pojďme se alespoň letem světem 
podívat, co nás čeká a proč se na 
který koncert vypravit.

THOMAS HEPPELL BAND (UK)
27. září od 19:30 hodin
Na tenhle koncert se vypla-

�  jít už jen kvůli prostoru, kde 
proběhne. Industriální hala tkal-
covské školy, tedy Webschule 
v Großschönau, voní texti láctvím 
i kulturou. Vycházející hvěz-
da britské bluesové kytary 

přijede v nadupaném triu. 
VÉBROVÁ, VÁCLAVEK, TICHÝ 

(CZ)
29. září od 19:00 hodin, Na Ko-

pečku v Rumburku
Představovat Janu Vébrovou 

ve Výběžku je věru zbytečné. 
Osobitá zpěvačka, jejíž význam 
dávno přesáhnul hranice regio-
nu, spojila své síly s legendárním 
kytaristou kapely Dunaj Vladimí-
rem Václavkem a vyhledávaným
 jazzovým kontrabasistou Petrem 
Tichým.

THREE YOUR MIND (D)
4. října od 19:30 hodin
Postupimské trio hraje hyd-

rajazz. Zjisti t, co je to vlastně za 
muziku, usednout v Kulturfab-
rik Meda v Mi� elherwigsdorfu 
a vydat se do neprobádaných vod 
jazzu, funku a breakbeatu – to je 
jeden z důvodů, proč si tenhle 
koncert vybrat.

CARACOU (D)
5. října od 20:00 hodin, Café Jo-

lesch Žitava 
Tady důvod dlouho hledat ne-

budeme – odvázaná swingová 
party, hodně neposedné poslou-
chání nebo i spontánní tanec, 
uhrančivá zpěvačka a skvěle šla-
pající kapela, kouzelný koberec 
swingu le� cí světem.

OLD BOYS (CZ)
6. října od 16:00 hodin
Kdo třeba jen slyšel o atmosfé-

ře mandavajazzových dixielando-
vých odpolední na zámku v Ha-
inewalde, nebude váhat. Kapela 
z Děčína hraje autenti cký dixie-
land a jeden každý z nich je časem 
důkladně prověřený hráč.

VILÉM VEVERKA TRIO PLUS & 
MICHAL PAVLÍČEK (CZ)

10. října od 19:00 hodin, Měst-
ské divadlo Varnsdorf

Jednoduché – vynikající český 
hobojista Vilém Veverka, šoumen 
plující bez předsudků mezi žánry 
s dokonale šlapajícím triem v zá-
dech + mág české rockové kytary 
Michal Pavlíček.

DAN BÁRTA & JAROSLAV FRIE-
DL (CZ)

18. října od 20:00 hodin, Pivo-
var Kocour

Kdo si myslí, že Dana Bártu per-
fektně zná, ať se zajde přesvědčit, 
že nezná. Nesmírně pohodový 
a klidný komorní koncert: jen ne-
pochopitelný Danův vokál a bri-
lantní Jaroslavova kytara, nečeka-
ný repertoár, nezapomenutelné!

NOEMI LA TERRA QUARTET 
(D/IT/CL)

19. října od 19:30 hodin
Do Staré prádelny (Alte Wäs-

cherei) v Hirschfelde budou pu-
tovat hlavně milovníci moderního 
smooth jazzu. Sicilanka, Chilan 
a dva Němci spojení studii na 
drážďanské hudební akademii 
dali dohromady projekt, který vás 

ohromí svou vroucnos�  a nonša-
lancí.

DELTA FUSE (IRL)
21. října od 19:30 hodin
Do žitavské Stempelfabrik ať 

se vydá ten, kdo je zvědavý na 
kometu evropského bluesrocku, 
hodně zajímavou kapelu z irského 
Donnegalu. Říkají o sobě, že jejich 
písně jsou o lásce, blues, chlastu 
a sexu a Jack McHale svým zpě-
vem naznačuje, že si potrpí na 
tohle všechno. 

MICHAEL MERWYCK & THE 
JOOKBOX ZOO (D) + OUTCROP 
QUINTET (CZ)

9. listopadu od 20:00 hodin
Pivovar Kocour zažije něco 

nebývalého. Dvoumetrový obr 
s bluesovou duší, potulný mu-
zikant mezi všemi myslitelnými 
žánry vás bude překvapovat kaž-
dou skladbou – hraje svoje věci, 
ale třeba i Bowieho, Judas Priest, 
Depeche Mode, lidovky. A jako 
předkapela premiéra varnsdorf-
ského projektu, „pětky z Výběž-
ku“ založené z iniciati vy Ivana 
Paisrta!

Bude to zkrátka dlouhá a pes-
trá jízda. A presti žní! On taky 
hejtman Ústeckého kraje nedává 
zášti tu jen tak něčemu. Oba ta� n-
kové festi valu – Marti n Musílek 
i Steff en Tempel vás srdečně 
zvou! Tak, kde se uvidíme?

                                      Rosti slav Křivánek

Michael van Merwyk vystoupí v prostorách Pivovaru Kocour Varnsdorf; foto archiv 
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Úmrtí v srpnu

Anežka Hurtuková    
Ladislav Hylák 
František Knížek
Slavomír Mášík
Pavel Bazilák
Štefan Smolenický 
Lubomír Janiš 
Štefan Smatana 
Jana Sopová 
Josef Sekyrka
Danuše Brindzová 
Zdeňka Bucharová
Ludmila Tvrdíková
Ladislav Haller

95 let
59 let
81 let
72 let
90 let
74 let
65 let
60 let
64 let
79 let
67 let
90 let
85 let
71 let

ÚMRTÍ

KRUH PŘÁTEL 
MUZEA VARNSDORF
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14. – 15. 9. 2024
MDDr. Kmínek Jan
Náměs�  28.října 818, 
Česká Kamenice
604 185 36

21. – 22. 9. 2024
MUDr. Vojtěch Vladimír
28.října 110, Děčín
412 151 056

Ordinační hodiny o sobotách, 
nedělích a svátcích: 
08:00 - 10:00 hod.

ZUBNÍ POHOTOVOST

Svozy pytlového 
tříděného odpadu  

každý čtvrtek 
od 9.00 hod.

SVOZY PYTLOVÉHO
TŘÍDĚNÉHO ODPADU

VARNSDORF
01.10.2024

REVOLUTION 
TRAIN

FUNKČNÍ INTERAKTIVNÍ UNIKÁTNÍ

WWW.REVOLUTIONTRAIN.CZ RECEPCE: +420 774 724 757 FACEBOOK.COM/REVOLUTIONTRAIN

ČESKÁ TOURNOVÉ ČESKO

vlaková stanice Varnsdorf, VSTUP ZDARMA

program pro veřejnost od 15:30 do 18:00 hod.,
doporučujeme rezervaci přes QR kód

6 VAGÓNŮ, 4 KINOSÁLY, 8 INTERAKTIVNÍCH MÍSTNOSTÍ
A SKUTEČNÝ PŘÍBĚH O DROGOVÉ ZÁVISLOSTI.
VSTUP OD 10 LET (10-12 LET V DOPROVODU DOSPĚLÉ OSOBY).

NÁRODNÍ
PROTIDROGOVÁ
CENTRÁLA

Hledám paní na úklid do malé-
ho RD (4 místnos� ), 1x týdně. 
Tel.: 725 864 252.

Hodinový manžel a zámeč-
nictví. Tel. 607 716 983, 
e-mail: josef.knourek@post.
cz. Opravy vodo, elektro, prá-
ce se dřevem, montáž a opra-
vy nábytku, drobné zednické 
práce, ořez stromů a keřů.

Hodinový manžel – malová-
ní, drobné zednické práce, 
opravy vodo, ořez stromů 
a keřů. Tel. 728 219 052. Volat 
po 18 hodině.

ŘÁDKOVÁ INZERCE

Sobota 28. září v 10.00 hod.
VÝLET NA FORSTENBERG
Zveme vás na výlet na vrch Forstenberg, 
kde je Karáskova jeskyně a skokanské 
můstky. Výlet povede Jarka Štěpánková, 
která nás seznámí s místními zajímavost-
mi. Sraz ve Varnsdorfu pod Hrádkem 
u křížku, tj. na křižovatce Hradní a Bezru-
čovy ulice. Návrat přes Špičák do Komen-
ského ul. Celkem ujdeme asi 10 km. Ob-
čerstvení s sebou.
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15/2024 Sport

(pokračování na str. 10)

Skvěle! Zajíček získal na republice dvě zlata

Rozjel se 12. ročník Letní streetballové ligy Šluknovska 

Běžecký kroužek Varnsdorf láká na tradiční akci v Jedlové

Varnsdorf      S atleti kou začínal 
v TJ Slovan Varnsdorf, v klubu je 
stále jeho maminka. Jakub Zají-
ček (20 let), dvojnásobný zlatý 
medailista z letošního MČR, je 
sice už pět let členem atleti c-
kého oddílu LIAZ Jablonec, na 
Varnsdorf ale rozhodně nezapo-
míná. 

„Ve Varnsdorfu mám stále velmi 
blízké vazby. Když nemám školu 
a jsem ve Varnsdorfu, tak jdu 
s nimi často na tréninky. Když je 
potřeba, tak i pomůžu s tréninkem 
ať už u menších dětí , tak i u těch 
větších,“ přiznal Zajíček v rozhovo-
ru pro Hlas Severu. 

Jakube, vzpomenete na své at-
leti cké začátky? 

S atleti kou jsem začal na pře-
lomu mateřské a základní školy 
v oddíle TJ Slovan Varnsdorf. 

Na jaké disciplíny se speciali-
zujete? 

Má specializace na disciplíny se 
časem velmi měnila. Běhal jsem 
800 metrů, zkoušel víceboj. Pak 
jsem přešel na 400 metrů překá-
žek, aktuálně jsem si nechal čistě 
400 metrů. Občas si ale zaběhnou 
„dvoustovku“ nebo „osmistovku.“

Devět let jste závodil ve Varns-

dorfu, pak jste přešel do Jab-
lonce. Jak vzpomínáte právě na 
varnsdorfské časy? 

Na Varnsdorf a zdejší atleti ku 
vzpomínám velmi kladně. Do-
stal jsem tady základy ke všemu, 
a hlavně poziti vní přístup k atleti -
ce, díky kterému jsem se u atleti ky 
udržel až doteď. Za to patří obrov-
ské díky paní Jaroslavě Skalické, 
místní úžasné trenérce.

Prý máte ve Varnsdorfu stále 
vazby, pomáháte s tréninky. Je 
to tak? 

Ano, ve Varnsdorfu mám stále 
velmi blízké vazby. Když nemám 
školu a jsem ve Varnsdorfu, tak 
jdu často na trénink. Když je po-
třeba, tak pomůžu s tréninkem. Ať 
už u menších dětí , tak i u větších, 
kterým zase můžu předat své zku-
šenosti  a techniky z Jablonce. 

Pojďme na vaše největší do-
savadní úspěchy. Které byste vy-
píchl? 

Mezi své největší úspěchy řadím 
zisk prvního mistrovského ti tulu 
na halovém mistrovství republiky 
2023. Dále pak také letošní MČR, 
kde jsem získal zlatý double nebo 
vítězství na World ranking compe-
ti on závodě v německém Neusta-

dtu, odkud mám i aktuální osobní 
rekord. 

Zmínil jste letošní republikový 
šampionát do 22 let a dvě zlaté 
medaile. Určitě velká spokoje-
nost, viďte? 

Mistrovství republiky nejde hod-
noti t jinak než velice kladně. Co víc 
by si atlet mohl přát než dvě zlaté 
medaile. Obě byly ve štafetách. 
Individuální závod na 400 metrů 
mi moc nesedl, skončil jsem jako 
první nepostupující do fi nále. Po 
náročném úvodu letošního roku, 
kde jsem měl zranění a zdravotní 
problémy, jsem rád, že zase bě-
hám a dokázal jsem se posunout. 

Maminka nám prozradila, že 
děláte vodiče na mezinárodních 
závodech. Můžete nám tuhle za-
jímavou atleti ckou roli přiblížit? 

Do role vodiče jsem se dostal 
vlastně omylem, když na míti nku 
v Turnově vypadl pořadatelům 
původně dohodnutý vodič. No 
a během této sezóny jsem se dostal 
do role pravidelného vodiče pro 
jednoho manažera, přes kterého 
se to vše domlouvá. Před každým 
závodem si vždy určí za kolik bych 
měl rozbíhat 500 metrů, které jim 
odtáhnu a pak už jen běžím stej-

ným tempem a odvedu svoji prá-
ci. Pro mě je to úžasná zkušenost 
a šance poznat elitní evropské 
i světové běžce, se kterými komu-
nikuji. K tomu je to samozřejmě 
menší přivýdělek. 

Sportovci mají často talismany 
nebo rituály. Jak jste na tom vy? 

Ano, mám pár věcí, co nesmí 
chybět na žádné závodě. Mezi ně 
patří plyšový lemur, který je na ka-
ždém závodě od mé první republi-
ky. Pak mám také stejné náramky, 
které nosím při závodech. 

Co vás ještě čeká v této sezó-
ně? 

Do konce letošního roku už mě 
toho příliš nečeká. Sezónu jsem 
skončil 3. září během na 800 me-
trů na Memoriálu Ludvíka Daňka 
v Turnově. Poté bude krátká pauza 
po sezóně a začátek podzimní pří-
pravy na halu, včetně nezbytných 
soustředění. 

Jste stále velmi mladý atlet. 
Prozradíte vaše aktuální cíle?

Cílů mám ještě hodně. Je toho 
dost, co by se dalo získat a čeho 
by se dalo dosáhnout. Mezi nejak-
tuálnější cíle patří příští  rok mist-
rovství Evropy do 22 let v norském 
Bergenu.                                  Redakce

Varnsdorf     Zahájení letošní-
ho ročníku Letní streetballové 
ligy Šluknovska proběhlo již po-
páté v areálu pivovaru Kocour 
ve Varnsdorfu. 

Skvělé zázemí, tři streetballo-
vé kurty a krásné počasí přilá-
kaly rekordních 123 účastníků 
a stovky diváků. Již tradiční turnaj 
3 na 3 byl tentokrát rozdělen dle 
věku na dva samostatné turnaje. 
V dopoledních hodinách hrálo 
10 mládežnických týmů ve třech 
kategoriích a odpoledne stejný 
počet kategorií obsadilo dokon-

ce 23 družstev, kdy nejpočetnější 
byla kategorie mužů nad 20 let.  
Kromě klasických utkání 3 na 3 
proběhla také otevřená soutěž 
ve střelbě zpoza tříbodového 
oblouku a čáry trestného hodu, 
na jejíž vítěze čekal úplně nový 
streetballový míč. Po slavnostním 
vyhlášení vítězů, předání cen, po-
děkování divákům a sponzorům, 
poprvé v historii na akci navázal 
kulturně sportovní program v re-
žii Streetball Festu, který plynule 
přenesl výbornou atmosféru až 
do večerních hodin. 

Druhý turnaj, který se hrál na 
varnsdorfském hřišti  pod soko-
lovnou, vyšel opět organizačně 
na výbornou. Počasí přálo a až na 
vyšší teploty, které ale účastníci 
překonávali pomocí chlazených 
nápojů a vodní mlhy.

Streetballový svátek si tak na 
jednom z nejoblíbenějších hřišť 
pro tento sport užívalo dvacet 
jedna týmů a nespočet diváků, 
kteří kromě napínavých sportov-
ních situací měli možnost ochut-
nat výtečné občerstvení. V nej-
mladší kategorii do dvanácti  let 

si mezi sebou zahrálo hned šest 
týmů a ten stejný počet družstev 
nastoupil ve smíšené skupině 
kategorií U14/15/16. Nechyběla 
ani soutěž v trestných hodech 
a v trojkách. „Poděkování patří 
jako vždy všem zúčastněným hrá-
čům, rodičům, divákům, organi-
zátorům této akce a sponzorům,“ 
dodávají organizátoři.

Výsledky z jednotlivých turnajů 
jsou dostupné na webu turnaje 
www.lsls.cz.                               

                                             Redakce 

Varnsdorf  Ve sportovním 
areálu Jiřetí n pod Jedlovou od-
startuje 5. října ve 12 hodin již 

6. ročník charitati vní sportovní 
akce Jedlová 24 HRS. Jejím cílem 
je shromáždit fi nance na podpo-

ru handicapovaných dětí , pod-
pořit jejich sportovní akti vity. 

Systém je nastaven tak, že za 

každý výstup účastníka k rozhled-
ně, z jednoho ze čtyř stanovených 



Fotbalisté Varnsdorfu nezvládli televizní utkání a s Vyškovem prohráli 1:2; foto Tomáš Secký

(dokončení ze str. 9)
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Fotbalisté urvali postup v poháru, v lize nebodují

Varnsdorfské duo ovládlo charitativní turnaj. Vybralo se 88 tisíc

Běžecký kroužek Varnsdorf láká na tradiční akci v Jedlové
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Fotbal: Dvě jasné porážky a postup v domácím poháru

Týden hokeje míří na varnsdorfský zimní stadion

Varnsdorf     Vstup do  
podzimní části druholigové se-
zóny se fotbalistům Varnsdorfu 
prostě nedaří. Po zasloužené vý-
hře nad Jihlavou přišly další dvě 
porážky. 

Nejprve svěřenci Davida Ou-
lehly jasně prohráli na Žižkově. 
Viktorka celý zápas dominovala 
a vyhrála jasně 3:0. „Domácí vy-
hráli naprostou zaslouženě, my 
jsme nebyli důrazní, ztráceli jsme 
míče. Byl to z naší strany špat-
ný výkon, jsem zklamaný,“ hlesl 
varnsdorfský kouč David Ouleh-
la. Bezbrankový stav vydržel do 
desáté minuty, pak otevřel skóre 
zápasu Jaroslav Diviš. Svou převa-
hu pak Žižkov přetavil ve druhou 
branku, když se ve 32. minutě 
prosadil Batioja. „U obou branek 
jsme vyrobili obrovské chyby,“ po-
steskl si Oulehla.

Tři minuty před koncem po-
ločasu se navíc nechal hloupě 
vyloučit Micovčák. První žlutou 
dostal za nasimulovaný pád, 
tu druhou vzápětí za protesty.  
„Naprosto zbytečné vyloučení. 
Budeme to ještě osobně řešit. 
Tohle prostě do fotbalu nepatří. 
Nechci, aby hráči padali ve váp-
ně, nebo řešili rozhodčího. Hráč 
má pracovat a soustředit se jen 
sám na sebe,“ zlobil se trenér 
Varnsdorfu.

FK Viktoria Žižkov 
FK Varnsdorf  

Alespoň částečnou radost pro-

žili varnsdorfští fotbalisté v MOL 
Cupu, když ve druhém kole vydře-
li postup proti Táborsku. Na hřišti 
třetiligového mančaftu se zrodila 
remíza 4:4. Penalty lépe zvládl 
Varnsdorf, který tak proklouzl 
do další fáze domácího poháru. 
„Věděli jsme, ze nás čeká těžký 
zápas. Táborsko má i po sestupu 
velmi dobrý tým. V utkání jsme 
měli hodně dobrých věci, na kte-
rých se dá stavět. Kaňkou je, že 
jsme hned třikrát inkasovali po 
standardní situaci. To mě hodně 
mrzí. Cením si i toho, že jsme po 
několikáté nebyli v lehké situaci 
a prohrávali. I tak se kluci zvedli 

a snažili se vývoj otočit. V penal-
tách nás podržel Vaňák. Za po-
stup jsme rádi,“ zdůraznil trenér 
David Oulehla. 

Bohužel v dalším druholigovém 
kole dostal tým z Kotliny sprchu. 
Doma nezvládl severočeské der-
by, když podlehl Ústí nad Labem 
zaslouženě 0:3. Tým z krajského 
města vyhrál ve Varnsdorfu vůbec 
poprvé. „Soupeř nás předčil, my 
jsme hlavně v prvním poločase 
nehráli dobře. Vázla nám roze-
hrávka, bylo to pomalé, nepřes-
né. Ústí nás předčilo ve středu 
pole. Hosté byli agresivnější, po-
hyblivější. Ve druhém poločase 

jsme změnili rozestavení a trochu 
nám to pomohlo. Opticky tam 
byly nějaké situace, ale vyloženou 
šanci jsme neměli. To pak nemů-
žeme pomýšlet na nějaký dobrý 
výsledek,“ uznal smutný kouč 
Varnsdorfu David Oulehla. 

FK Varnsdorf   
FK Ústí nad Labem 

Po reprezentační pauze se fot-
balisté představí na půdě Pros-
tějova a v neděli 22. září přivítají  
v Kotlině aktuálně první tým ná-
rodní ligy – FK Pardubice.

Redakce
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Varnsdorfu doma nestačili na Ústí nad Labem a prohráli jasně 3:0; foto Tomáš Secký

Varnsdorf       Ve středu 25. září 
od 17.00 hodin budou mít všech-
ny děti bez rozdílu dovednosti 
bruslení jedinečnou možnost vy-
zkoušet si zdarma, jaké to je být 
hokejistou.

HC TS Varnsdorf ve spolupráci 
s Českým hokejem pořádají na 
varnsdorfském zimním stadionu 
akci v rámci Týdne hokeje. Zvány 
jsou všechny děti ve věku 4 – 8 

let a jejich rodiče, kterým se na-
skytne příležitost seznámit se s 
hokejovým prostředím. Pro děti 
je připraven zábavný program na 
ledě i mimo něj.

Na každého účastníka čeká taky 
řada věcných dárků. Děti, které se 
na akci přihlásí do projektu Pojď 
hrát hokej a klub ho následně za-
registruje do Českého svazu lední-
ho hokeje z. s. (Český hokej), získá 

navíc poukaz v hodnotě 1 500 Kč 
na nákup hokejové výstroje od 
značky CCM. Akce týden hokeje 
se koná již posedmé.

Přijďte se svým dítětem na zim-
ní stadion ve Varnsdorfu ve stře-
du 25. září od 17.00 hodin. Díky 
dosavadním ročníkům získalo 
první zkušenost s ledním hokeje 
téměř 25 000 dětí.
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výchozích bodů, odloží pořada-
tel předem určenou částku na 
charitu. Loni se � mto způsobem 
podařilo vybrat 28 400 Kč, letos 
je cílem tuto částku ještě zvýšit. 
A to by se podle předpokladů 
mělo podařit, startovní listi na se 
toti ž rychle plní! 

Výkony pravidelných účastníků 
jsou dechberoucí. Například loň-
ský vítěz Jaroslav Černý ze Zákup 
zvládl v limitu 24 hodin 57 vý-
stupů, kdy při nich naběhal více 
než 120 km a nastoupal 11 000 
výškových metrů! To jsou mety, 
které se budou těžko překoná-
vat. Nicméně letošní účastníci se 

připravují, že je pokoří. To slibuje 
skvělé sportovní výkony a přátel-
ské soupeření. Pokud je chcete 
vidět, zažít anebo i akci podpořit 
přijďte se na Jedlovou 5. října po-
dívat.

„Nezapomeňte, že i jeden vý-
stup se počítá! Registrace na vr-
cholu bude fungovat po celých 24 

hodin. Bude tam ideální příležitost 
spojit sportovní akti vitu, je jedno 
zda turisti ku nebo běh, s podpo-
rou dobré věci. Podrobnosti  na-
jdete na Facebooku Jedlová 24 
HRS, nebo webu akce,“ řekl Karel 
Valenta, jeden z hlavních organi-
zátorů. 
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Varnsdorf    Jakub Zadina, 
velmi dobrý šipkař z Varnsdor-
fu, pořádal v Hrádku nad Nisou 
charitati vní turnaj. Pro malého 
Tadeáška se nakonec vybralo 
skvělých 88 ti síc. 

„Tadeášek je syn mojí kamarád-
ky, který má od narození vzácnou 
vadu v genu Pura. Tato vada způ-
sobuje, že má Tadeášek poruchu 

vývoje řeči, psychomotorickou 
retardaci, problémy s polykáním 
jídla, epilepti cké stavy a hypoto-
nii. Proto potřebuje péči 24 hodin 
denně a 7 dní v týdnu. Jediné, co 
mu může zlepšit život, jsou pra-
videlné rehabilitační pobyty. Mo-
mentálně je jediný s touto vadou 
v republice, na světě tí m trpí zhru-
ba 62 dětí ,“ prozradil Zadina. 

Turnaj se povedl na výbornou, 
v Hrádku se sešlo mnoho skvělých 
lidí a hráčů, kteří chtěli pomoct. 
„Měli jsme bohatou tombolu 
a úspěšnou dražbu věcí. Hlavním 
tahákem byl podepsaný dres Kar-
la Sedláčka, našeho nejlepšího 
šipkaře. V něm odehrál v roce 
2022 mistrovství světa v anglic-
kém Ally Pally,“ připomněl Zadina. 

Hrál se turnaj dvojic a turnaj 
jednotlivců. Turnaj dvojic ovládlo 
varnsdorfské duo Jakub Zadina 
– Tomáš Fedurco. Turnaj jednot-
livců vyhrál David Fidler, který 
momentálně bojuje v žebříčku 
Development tour o účast na MS 
juniorů. Jakub Zadina skončil na 
tře� m místě.
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Varnsdorf    Po skvělém startu 
do sezóny fotbalisté Varnsdorfu 
ve druhé lize vyklízí pozice. Dob-
rou zprávou je alespoň fakt, že 
svěřenci Ivana Kopeckého zvládli 
1.kolo MOL Cupu. Ale ani tam to 
nebyla žádná sláva. 

Prohraný zápas v Brně (1:0). Ji-
homoravané hned od prvních mi-
nut prokazovali, že chtějí napravit 
úvodní tři domácí zápasy, ze kte-
rých vytěžili jediný bod. Varnsdorf 
vysoko napadali a dostávali se 
do šancí. Právě kvalitní presink 
nakonec vedl k rozhodujícímu 
momentu utkání. Hostující de-
fenziva v čele s gólmanem Luká-
šem Pešlem toti ž v devětadvacáté 
minutě pod tlakem vyrobila obří 
minelu v rozehrávce a Jan Silný už 
měl jednoduchou práci. Ke gólové 
radosti  mu stačilo jen míč postrčit 
do prázdné brány.

Následovalo pohárové utkání. 
Varnsdorf vyhrál na půdě diviz-
ního FK Přepeře 3:2, na postup 
se ale hodně nadřel. „Můžeme 
být spokojeni akorát s postupem. 

Podali jsme slabý výkon, s kterým 
bychom v soutěži určitě neob-
stáli. I když víme, jak pohárové 
utkání vypadají a bavili jsme se 
o tom, chyběla nám v některých 
situacích důslednost a koncentra-
ce. Místo, abychom za stavu 2:0 
přidali další góly, šance jsme na 
to měli, tak umožníme hrubými 
takti ckými chybami soupeři snížit 
a připravit mu další šance, které 

nadšeně bojující Přepeře naštěstí  
pro nás neproměnily,“ zhodnoti l 
utkání Ivan Kopecký. 

V televizním utkání pak Varns-
dorf na domácí půdě podlehl 
Vyškovu 1:2. Pro Severočechy to 
byl čtvrtý druholigový zápas bez 
vítězství. 

Fotbalisté Varnsdorfu sehrá-
li nešťastné utkání, ve kterém 
rozhodně nebyli horším týmem. 

Hosté šli do vedení ve 34. minutě. 
Svoboda chtěl centrovat, jeho po-
kus ale nečekaně zapadl za pře-
kvapeného brankáře Pešla. „Bylo 
to štěstí . Chtěl jsem dát prudký 
centr na vápno a zakrouti lo se to 
do brány,“ přiznal vyškovský To-
máš Svoboda. Domácí se tlačili 
za vyrovnáním, podařilo se to po 
změně stran. V 52. minutě se ve 
vápně dobře uvolnil Zalešák a míč 
uklidil k levé tyči. Jenže o minutu 
později šel Vyškov opět do vede-
ní, vlastní gól si dal stoper Kouřil. 

„Nezasloužili jsme si prohrát, 
výkon v poli rozhodně nebyli špat-
ný. Rozhoduje se ale ve vápně. 
Tam jsme byli nedůrazní a málo 
důslední. Obě branky, co jsme in-
kasovali, byli zbytečné,“ řekl Ivan 
Kopecký, trenér FK Varnsdorf. 
Jeho svěřenci se navíc po dobrém 
úvodu do sezóny trápí v útoku. 
„Dvě branky za poslední čtyři zá-
pasy je prostě málo. „Je jasné, že 
v útočné fázi máme stále na čem 
pracovat,“ dodal Kopecký. 
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